
Protokół  Nr  39/ 2008

z posiedzenia Komisji Finansów i Inwestycji
odbytego w dniu 20 listopada  2008 roku.

Posiedzenie odbyło się  w Urzędzie Gminy Celestynów.
W posiedzeniu  udział wzięło 9 członków Komisji  oraz zaproszeni goście wg listy obecności. 
Przedstawiciele Urzędu Gminy  - z-ca Wójta Gminy  -  Paweł Nastula i   Marcin Gawrylik – 
po. Kierownika  Referatu Promocji i Informacji. 
Obradom  przewodniczył   Przewodniczący Komisji  -  Piotr Rosłoniec.  

Porządek posiedzenia:
1. Sprawozdanie Wójta na temat prowadzonych  inwestycji gminnych.
2. Przedstawienie  przez Wójta ogólnych  założeń zawartych w projekcie  budżetu na 

2009 rok – dyskusja, wnioski Komisji.  
3. Sprawy różne.
4. Przyjęcie  protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji.

Przewodniczący Komisji  zaproponował  zmianę porządku obrad w ten sposób, że  jako pkt. 
1  byłyby  sprawy  różne,   z  uwagi  na  prośbę  pracownika  UG,  który  omówi  jeden  z 
proponowanych projektów uchwał.
    
Porządek posiedzenia po zmianie. 
1. Sprawy różne -  I część.
2. Sprawozdanie Wójta na temat prowadzonych  inwestycji gminnych.
3. Przedstawienie  przez Wójta ogólnych  założeń zawartych w projekcie  budżetu na 

2009 rok – dyskusja, wnioski Komisji.  
4. Sprawy różne  - II część.
5. Przyjęcie  protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji.

Komisja  przyjęła porządek posiedzenia  jednogłośnie. 

Ad. pkt. 1.
Sprawy różne – I część.

1. Gł.  Księgowa  ZOS -  zapytała,  czy przedmiotem dzisiejszego posiedzenia Komisji 
będzie m.in. opiniowanie projektu uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy  w 
którym głównie wprowadza się do budżetu subwencję oświatową rozpisaną w większości  na 
wynagrodzenia  dla  nauczycieli,   w  części  na  dowóz  dzieci  do  szkół,  a   resztę  na 
zmniejszenie deficytu. 

Radna  A.  Stefanowska  -   w  zakresie    przedłożonego  projektu  uchwały  w  sprawie 
dokonania zmian w budżecie gminy Celestynów na 2008 rok  -  prosiła o informację, czy w 
proponowanych zmianach  jest   uwzględniona  kwota  10 tys.  zł.  przeznaczona  na plac 
zabaw dla Przedszkola Samorządowego w Celestynowie oraz kwota  5 tys. zł. na wymianę 
drzwi w SP Ostrów  (wskazanie miejsca gdzie te środki w budżecie się znajdują).

Pani księgowa  -  odpowiedziała,  że  w proponowanych  zmianach oświatowych nie ma 
ujętych takich zadań. 

2. Rozpatrzenie  projektów uchwał  w sprawach: 

- określenia  stawek podatku od nieruchomości  na 2009 r. 
- określenia  stawek podatku  od środków transportowych na 2009 rok.



Pani  D. Papis  -  kierownik referatu ds. podatkowych  poinformowała, iż  ostatnia uchwała 
zwiększająca  podatki była podjęta w 2004 roku, na  2005 rok i od tamtego czasu podatek od 
nieruchomości  nie był waloryzowany.  W materiałach jest  przedstawiony procent inflacji w 
poszczególnych latach oraz przygotowane zostało zestawienie, jak podatki kształtują się w 
innych gminach.   
Z uwagi na brak  propozycji ze strony Wójta Gminy dot.  wysokości  podatków  Komisja  - 
wnioskuje o zwrócenie  powyższych projektów uchwał do wnioskodawcy celem określenia 
wysokości proponowanych stawek podatkowych.
Wniosek  został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. pkt. 2
 Sprawozdanie  z realizowanych inwestycji do dnia  20 listopada 2008 rok - zreferował Z-ca 
Wójta.  I tak:

- dot.  pozyskania środków na kanalizację w odniesieniu do inwestycji  w Celestynowie 
i Pogorzeli.

Złożenie wniosku na pozyskanie  środków na kanalizację  problem z decyzją środowiskową.
Sprawa w toku. 

Komisja  wnosi o informację  o  podjętych działaniach   w ciągu  ostatnich 2 lat, w celu 
uzupełnienia dokumentacji dot.  decyzji środowiskowych. 

 Z-ca Wójta  poinformował,  iż  został złożony  wniosek do RPO  o dotację   na budowę ul.
Rękasa i  Inżynierskiej.  Wniosek opiewa  na kwotę około  1 mln. zł. 

Pani Grajda  -  w imieniu mieszkańców  poinformowała, iż   ubiegają  się oni o tę drogę około 
2 lat.   Zwróciła  się   z prośbą o bardziej poważne  traktowanie  mieszkańców. 

Radny  W. Kwiatkowski  -  poinformował, iż  w lutym br.  na posiedzeniu Komisji Finansów 
p. Wójt  zapewniał, że projekt budowy ulicy jest gotowy. Na to  zadanie  były zaplanowane 
środki   w budżecie  gminy  na rok  2008 rok.  Pracownicy  Urzędu  od marca nie podjęli 
żadnych działań w kierunku  pozyskania środków zewnętrznych, chociaż można było złożyć 
wniosek na zgłoszenie. 

Radny  T. Floriańczyk  - stwierdził, iż  w projekcie budżetu na 2009 r. w ramach środków 
własnych  p. Wójt zaplanował na ten cel  kwotę  50 tys. zł. 

Radny W. Kwiatkowski -  dodał, iż skoro  wniosek  został złożony do RPO,  to również  w 
projekcie budżetu  na 2009 rok winny znaleźć się odpowiednie  kwoty. 
Brak stosownego  zapisu  spowoduje, że  wniosek  zostanie prawdopodobnie  zaopiniowany 
negatywnie.  

Komisja  wnosi o przygotowanie informacji  w zakresie działań podjętych w ciągu ostatnich 
2 lat w celu uzupełnienia dokumentacji dot.  decyzji środowiskowych. 

dot. termomodernizacji ZS.

Radni  skierowali następujące  pytania do p. Wójta:  
- kto  z ramienia gminy będzie odpowiadał za przyjęcie projektu,
- jakie założenia  zostały przedłożone do projektu,
- kto będzie opiniował projekt termomodernizacji. 

Komisja  wnioskuje  o uzupełnienie sprawozdania  z realizowanych inwestycji o zapisy dot. 
kwot  zapłaconych  faktur  w  poszczególnych   zadaniach;  ile  pozostało  do  zapłaty,  a  ile 



zaplanowane jest w budżecie na dany cel. 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Ponadto  Komisja    oczekuje   osobistego  przedstawienia  przez  Wójta  Gminy  stanu 
wykonania  realizacji inwestycji budżetowych  w roku bieżącym, na  najbliższym posiedzeniu 
Komisji w dniu 26 listopada br. (środa).

Komisja   wnosi  również  o  przedłożenie   na  najbliższe  posiedzenie   Komisji  Finansów 
dokumentacji związanej  z  remontem placu i parkingu przed Urzędem Gminy  . 
Wnioski zostały przyjęte jednogłośnie

Ad. pkt 3
Przedstawienie przez Wójta ogólnych  założeń zawartych w projekcie budżetu na 2009 rok –
dyskusja, wnioski Komisji.

Komisja  omówiła wybrane  zagadnienia w  zakresie przedłożonego projektu budżetu na
2009 rok. Zgłosiła następujące  uwagi i zapytania. 

- dot. wolnych środków   -  dlaczego w projekcie  uchwały budżetowej  wolne środki 
wynoszą  982.951,54 zł.,  a  w opisówce    do projektu budżetu  3  mln. 140 tys. zł.,

- dot.  kredytu  -  dlaczego  planowane jest zaciągnięcie kredytu  w kwocie 3.5 mln. zł., 
kiedy w zeszłorocznym budżecie  był planowany na kwotę  około 1mln. 250 tys. zł. i 
nie został wykorzystany,

- dot. pozyskiwania środków zewnętrznych  -  w tegorocznym budżecie  zaplanowane 
było pozyskanie środków na kwotę  2.800.000 zł.  kiedy  nie ruszyły żadne programy, 
zaś na rok 2009,   przy założeniu,  że programy te ruszą  planuje się pozyskanie 
środków na kwotę  2.000.000 zł,

- wątpliwości dotyczące małego udziału środków własnych w głównych inwestycjach: 
10 000 zł budowa kanalizacji zadanie X, 50 000 zł kanalizacja zadanie IX, podczas 
gdy  w  całości  ze  środków  własnych  realizujemy:  remont  UG  150 000  zł,  zakup 
samochodu do UG 40 000 zł, budowa przystanków 73 000 zł itd.

- dot. planowanej  sprzedaży działek  -  jaka jest zasadność  planowania sprzedaży 
działek -  skoro gmina posiada nadwyżkę budżetową, 

- dot. środków własnych  -   z konstrukcji przedłożonego projektu wynika, że wydatki 
bieżące   będą  na tyle  duże, że nie pozwolą  zaoszczędzić  nowych środków, a 
pochłoną  prawie  1 mln. zł.  z nadwyżki  budżetowej bieżącego roku. 

Komisja  wnosi pytanie  do p. Wójta,  dlaczego   zamieścił  w projekcie budżetu na rok 2009
zabezpieczenie środków na realizację  zadań, które były ujęte w budżecie na rok bieżący.
(kanalizacja w Pogorzeli, droga do Siwianki , zakup samochodu strażackiego).

- dot. braku  zabezpieczenia  środków w budżecie na realizację   uchwały  Rady Gminy 
w  sprawie  utrzymania  czystości na terenie  Gminy Celestynów. 

Komisja  wnioskuje   o  przygotowanie  w  formie  tabelarycznej   zestawienia  wniosków 
złożonych  do budżetu gminy na  2009 rok.  (tabela winna zawierać: uwzględnienie wniosku 
w  całości,   jeśli  jest  uwzględniony  w  części,  to  opisanie   w  jakiej,   jeśli  wniosku  nie 
uwzględniono, to co było tego powodem).
Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Komisja  wnioskuje ponadto o przedłożenie  informacji  w zakresie  wydatkowania środków 



z działu Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych; 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Radna A. Stefanowska  - z uwagi na nieobecność p. Wójta  i braku możliwości uzyskania 
odpowiedzi na szereg pytań,  zaproponowała członkom Komisji aby wzięli  po 2 dni  urlopu w 
celu własnoręcznego opracowania  projektu budżetu. 
Komisja  przychyliła  się do propozycji radnej. 

- dot.   zaopiniowania zarządzenia Wójta Gminy  w sprawie dokonania  zmian w budżecie 
gminy Celestynów na 2008 rok.

Komisja  wnioskuje   o wyjaśnienie celowości przesunięcia środków z rezerwy oświatowej 
na realizację zadań własnych gminy ( czy środki z  rezerwy kryzysowej zostały wyczerpane, 
jeśli tak, to na co zostały wydatkowane).
Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. pkt.  4
Sprawy różne  - II część. 

1. Radna  A. Rosłaniec  -  zadała pytania odnośnie  kosztów związanych z wydawaniem 
miesięcznika  „Celestynka”.
Odpowiedzi udzielił Redaktor Naczelny  M. Gawrylik. 

2.  M. Gawrylik  -  poinformował  na temat realizacji  koncepcji  projektu Zielonych 
Szlaków Mazowsza. 

Radna  A. Stefanowska  - poinformowała, iż  gmina  Celestynów zadeklarowała swój udział 
w tym projekcie ( została podjęta stosowna uchwała). Uznała, iż  warto zaryzykować, skoro 
nie robi tego sama  gmina lecz w porozumieniu z innymi gminami, cały powiat i Mazowsze. 
Dodała,  iż nadaje  to całej sprawie  inną wagę i daje duże szanse powodzenia. 

Na tym posiedzenie  zakończono. Czas trwania posiedzenia w godz. 17:30  -  21:30.

Przewodniczący Komisji

    / Piotr Rosłoniec /

Sporządziła:
Ewa Grzywacz. 


